



EDUCATING FOR LIFE!
HÔT'ALQÛ HOGHÂGOTEQQ
UNE ÉDUCATION POUR LA VIE !

Yellowknife Education District No. 1

District Newsletter

June 2025

Dear Students, Staff, and Families,

As the school year draws to a close, I want to extend my heartfelt thanks to the dedicated staff of Yellowknife Education District No. 1 (YK1) for another successful year. Your commitment, expertise, and passion for education continue to make a meaningful difference in the lives of our learners.

This spring, that dedication was on full display as students took part in exciting opportunities beyond the classroom—from national debate and music competitions to a cultural trip to Quebec and athletic Track & Field competition in Hay River. These experiences wouldn't be possible without the support of our amazing staff and volunteers—thank you!

To our parents and caregivers—thank you for your continued partnership. Your support plays a vital role in our students' success. We're also deeply grateful to our many community partners who have provided rich, hands-on learning experiences beyond the classroom. These collaborations help shape well-rounded, engaged learners.

I also want to acknowledge and celebrate the leadership within our schools. Our principals and assistant principals are instrumental in guiding YK1 toward being a forward-thinking and inclusive district, and their dedication does not go unnoticed. The teacher leaders provide collegial support for important work on curriculum renewal, assessment change and community connections and partnerships.

As we look ahead to the summer months, I hope everyone has the opportunity to enjoy time outdoors, soak up the sunshine, and reconnect with the land. We're especially proud of our Grade 12 students who are completing this chapter and stepping into the next phase of their journeys. Whether you're continuing your studies, entering the workforce, or exploring new paths, we wish you all the best in your future endeavors.

Over the summer, our schools will be busy with important projects such as refinishing gym floors and deep cleaning to ensure welcoming and refreshed learning spaces for the fall.

Wishing everyone a safe, restful, and joyful summer.

Warm regards,
Shirley Zouboules
Superintendent - YK1 Schools



Shirley Zouboules
Superintendent

UPCOMING EVENTS

June

- 09 STIP Day: JK-8 No School
- 10-13 Hide Camp (MHS)
- 16 Committee of the Whole (District Office 12:00pm)
- 17 Board Meeting (District Office 7:00pm)
- 21 National Indigenous Peoples Day
- 23 No School
- 25 SJF Last Day of School
- 26 JK-8 Last Day of School
- 27 Last Day for School Staff

PAC Meetings

- ITLO 6/14, 6:30 PM
- NJM 6/17, 7:00 PM
- WMS 6/18, 6:30 PM
- MHS 6/25, 6:30PM

End of Year Ceremonies

- SJF 6/7, 12:00 PM in gym
6/24 Formal Grad, 7:00 PM
6/25 Academic Grad, 1:00 PM - 4:00 PM
- WMS 6/19 Gr. 8, 6:00 PM
6/20 Gr. 6-7, 1:00 PM
- MHS 6/19 Gr. 8 (Time TBD)
6/20 JK- Gr. 7, 10:00 AM
- ITLO 6/25, 2:00 PM in gym
- NJM 6/26, 1:45 PM in gym
- RLN 6/26, 12:20 PM gym

Thank you to the following sponsors for their support throughout the 2025-2026 school year:

- Canadian Tire
- Rochdi's Independent Grocer
- United Way NWT
- NWT Literacy Council
- City of Yellowknife
- Aurora College
- College Nordique
- SWIS
- Canadian Parents for French
- MACA
- On the Land
- Canadian Heritage
- ENR: Take a Kid Trapping
- Ecology North
- SPCA
- Yellowknife Gymnastics Club

A Message from the Board Chair

As I'm writing this, the days are starting to get longer and it's clear the end of the school year is fast approaching. Across YK1, spring concerts and end-of-year celebrations are happening as we head into June. Trustees are meeting regularly to review the draft budget and Operating Plan for the next school year.

In May, we held our second education-focused board meeting, where we received an extended presentation from the Inclusive Schooling team. They shared valuable insights into their vital work, including both successes and the challenges they face. We are planning to continue these monthly education-focused board meetings in the fall to get in-depth presentations that just aren't possible at regular board meetings.

We are also taking a closer look at how we engage with the community and parents by re-examining long-standing activities and exploring new opportunities. The goal is to get more input throughout the year and make sure that our community has a strong voice through your Trustees. For example, this spring we are renewing our meetings with student councils in the middle and high schools to hear directly from students.

Don't forget - we'll be celebrating 85 years of YK1 this June! On behalf of the Board of Trustees, I encourage everyone to take part in the events being organized!

Stay safe and have a fantastic June and summer break! We look forward to seeing you again in August!

David Wasylciw
Board Chairperson



David Wasylciw
Chairperson



Curiosity Takes Flight Beyond the Classroom

NJ Macpherson School's Junior Kindergarten class proved you're never too young for adventure! The students learned all about air travel and aviation in the North during their visit to Buffalo Airways.



Chamber of Commerce Trade Show

Thank you to our amazing volunteers and everyone who stopped by to support us at the Chamber of Commerce Trade Show! YK1 gifted around 600 books to community members!



MHS Culture Camp

Students and staff spent a week outdoors participating in a variety of cultural learning experiences, including hide preparation, traditional games, wood chopping, and making bannock.

Summer Camp Opportunities in Yellowknife

Here are some local camps offering a range of activities. **Please note:** this list does not include camps that were already sold out at the time of the newsletter's distribution. If you are reading this online, click the name of each camp to visit their website for more information and registration details:

Montessori Camp: Ages 3-5

Stanley Boxing & Fitness Camps: Ages 5-12

Yellowknife Gymnastics Camps: Options for Ages 5-12

City of Yellowknife Camps: Options for Ages 5-12

NWT Judo Association Camps: Ages 7-12

Bella Dance Academy: Ages 6-11

Yellowknife Summer Reading Club: Ages 3-12 with weekly one hour meetings

Foster Family Coalition Camp Connections: Ages 7-18 for youth in foster or adoptive homes, or who are receiving social services.

NWT Disabilities Council Experience Summer: Service for one-on-one support to ensure every child can participate in any Yellowknife camp. Spots are filling up quickly, so call to reserve accommodations.



Thank you to all of our staff for a great year!

We would like to wish all the best to staff retiring from YK1:

Shirley Beaulieu

Janice Daly

Veronica Huber

Jean-Marie Mariez

Huong Nguyen

Staff Spotlight

Congratulations to Jeff McConomy, this year's recipient of the NWT French Immersion & French Second Language Education Leader of the Year Award from Canadian Parents for French!



Grade 8 Quebec Trip

By Jaime MacKay

Grade 8 Post-Intensive French students from WMS & RLN spent a week in Quebec City and Montreal at the beginning of May and had a blast learning all about the history, language, culture and food of the region. The pride they showed in speaking French in authentic situations was incredible to witness as it showed that their hard work over the last three years in the Intensive French program is paying off!



From basilicas to the Biodome, students explored historic landmarks above and below ground, visited a traditional Huron site, took in modern malls, stunning landscapes, and vibrant cities — all with curiosity and awe.

All while getting their steps in, they enjoyed getting to know one another too! There were lots of laughs, many ooh la las, and above all an appreciation for the opportunity they had to travel and stay with classmates as well as new friends... all while learning en français!



A Message From Transdev



Hello YK1 Families,

My name is Rami Kaur, and I recently joined Transdev as the General Manager in Yellowknife. My focus has been on building a strong and transparent relationship with YK1 and the families we serve.

Over the past two months, we've added a dedicated dispatcher to improve communication with parents, schools, and drivers. We've hired two new school bus drivers, recruited 15 more, and have 10 currently in the certification process.

Unfortunately, certification is delayed due to limited availability at the local Department of Motor Vehicles (DMV), which currently has only one examiner. We're actively working with the DMV and the schools to speed up this process so we can consistently cover all routes.

We understand how frustrating delays can be for families. Please know that we are committed to improving service reliability every day. For real-time updates, visit our Facebook page: YK School Buses by Transdev.

Thank you for your patience and trust.
Warm regards,
Rami Kaur
General Manager, Transdev Yellowknife

Register for your '25-26 Bus pass Now!

transdev
the mobility company

Applications close June 30, 2025

Canada Day Parade



All children with bikes are invited to join the Canada Day Parade Bicycle Portion on July 1. All kids who decorate their bikes and enter the parade will receive \$10.

Rotarians will be providing decorations for the bikes at the decorating area by the Yellowknife Aquatic Centre parking lot from 10 am. Parents are invited to ride along with their kids.

For further information contact:
Brian George, Rotarian
867 446 7566
bfg99@hotmail.com

Grades 9 to 12 2025 - 2026 École Sir John Franklin High School																							
August '25			September '25			October '25			November '25			Notes:											
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11
School Office Opens			First Day of Classes			No Classes for Students			Non-school Day														
December '25			January '26			February '26			March '26														
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12
Non-school day			Semester 2 starts			No Classes for Students			Early Dismissal														
April '26			May '26			June '26			July '26														
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12
Non-school day			No Classes for Students			Last Day of Classes			School Office Closes														



Get ready for the 2025-2026 School Year!

The first day of class is August 28, 2025 — we can't wait to welcome everyone back!

Find the calendars on the [YK1 website](#)

Please note that the YK1 District Office will be closed to the public July 21st to August 1th, reopening Tuesday, August 5th. School offices will be open as of August 14th.

Enter this month's Giveaway

Small Choir, Big Impact: Sir John Franklin Places at Provincials

On Friday May 23, the Sir John choir went down to Edmonton to compete in the Alberta Provincial Music Festival. After having received a Silver ranking at the Yellowknife Music Festival, they were recommended to go on to the next round of competition. They just made the requirement of 13 members and were up against some very tough competition and choirs with 30 - 60 members each. After each choir performed the church erupted in cheers and applause - like they were at a sports event!

Congratulations to all choir members on their remarkable performance and well-deserved third-place finish! Many thanks to Peter Curran for chaperoning and to music teacher Susan Shantora for her musical leadership and trip planning.



"Last weekend, our choir competed in a competition in Edmonton and proudly placed third. It was an amazing experience filled with so much fun, and our performance reflected the hard work and progress we've built over time. For this being my first year in choir, I had so much fun and would recommend others to join choir!"

Maya



"Going to Edmonton to compete with the choir was a highlight of my semester. The fun we all had just walking around Edmonton together was one of the best parts of the trip. It was great to hear and learn from the other choirs we were competing against. The feeling of getting third place with how small we are, was amazing. Getting to spend time with some of my best friends and making memories was great!"

Kaden



"I had a wonderful time at the 2025 Alberta Provincial Music Festival. It was a great learning opportunity, as we got to sing in a competitive environment, and get adjudicated by a renowned vocal adjudicator. It was so neat to both perform and hear all of the other choirs sing! So happy that we did well, and hope to go again next year."

Anna

Voices from the North: SJF Debate Club Makes Their Mark at Nationals

The Sir John Franklin Debate Club proudly sent four teams to the Senior High School National Debate Championships in Saskatoon. The SJF students were strong, competitive, and gracious representatives of the Northwest Territories. YK1 extends thanks to Yellowknife Elks Lodge #314 and McLennan Ross LLP, whose support made this opportunity possible!



**Congratulations to all the
debate teams**



**Logan Doll won top speaker
from the NWT**



**Debate coaches Peter Curran
and Tomiko Robson**



École Itlo (JK-5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/itlo
 Facebook: @yk1itlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
 525 Range Lake Road • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/njm
 Facebook: @yk1njm



Mildred Hall School (JK-8)
 5408 50 Avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/mhs
 Facebook: @yk1mhs



Range Lake North School (JK-8)
 170 Borden Drive • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/rln
 Facebook: @yk1rln



École William McDonald Middle School (6-8)
 50 Taylor Road • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/wms
 Facebook: @yk1wms



École Sir John Franklin High School (9-12)
 4701 52 Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/sjf
 Facebook: @yk1sjf



Commission scolaire publique n°1 de Yellowknife

Bulletin de district

Juin 2025

Chers élèves, parents et membres du personnel,

Au moment où l'année scolaire tire à sa fin, je tiens à remercier chaleureusement le personnel dévoué de l'Administration scolaire de district n°1 de Yellowknife (YK1) de sa contribution à une autre année couronnée de succès. Votre implication, votre expertise et votre passion pour l'éducation continuent d'avoir une influence positive sur la vie de nos élèves.

Vous avez particulièrement fait preuve de dévouement ce printemps lors d'activités parascolaires palpitantes, comme le débat national, des compétitions de musique, un voyage culturel au Québec, et le championnat d'athlétisme de Hay River.

Nos élèves ne pourraient pas vivre ces expériences sans le soutien de notre personnel et de nos bénévoles formidables. Merci! Félicitations aux membres du cercle de débat de SJF qui ont participé aux championnats nationaux des débats de deuxième cycle du secondaire à Saskatoon durant la longue fin de semaine du mois de mai.

Merci, parents et aidants, pour votre constante collaboration. Votre soutien joue un rôle crucial dans la réussite des élèves. Nous sommes également extrêmement reconnaissants envers nos nombreux partenaires communautaires qui ont permis à nos jeunes de vivre des expériences d'apprentissage pratiques enrichissantes. Ces collaborations contribuent à former des jeunes engagés et bien équilibrés.

Je souhaite également souligner et saluer le leadership au sein de nos écoles. Nos directeurs, directrices, directeurs et directrices adjoints sont essentiels à l'orientation de YK1 pour en faire un district inclusif et tourné vers l'avenir, et leurs efforts ne passent pas inaperçus. Les enseignants leaders offrent un soutien collégial important au renouveau du programme d'études, aux modifications des évaluations ainsi qu'aux relations et aux partenariats communautaires.

Alors que l'été arrive à grands pas, je vous souhaite tous et toutes de passer de bons moments à l'extérieur, de profiter du beau temps et de reformer des liens avec la nature. Nous sommes particulièrement fiers de nos élèves de 12^e année qui terminent un chapitre important et s'apprêtent à entamer une nouvelle phase de leur vie. Que vous poursuiviez vos études, que vous entriez sur le marché du travail ou que vous exploriez de nouveaux horizons, nous vous souhaitons tous un franc succès dans vos projets d'avenir!

Durant l'été, nos écoles subiront d'importants travaux comme la finition des planchers des gymnases et des nettoyages en profondeur afin d'offrir des espaces d'apprentissage accueillants et rajeunis cet automne.

Nous vous souhaitons un été joyeux et reposant, sous le signe de la sécurité. Nous avons hâte de vous revoir lors du premier jour d'école, le 28 août 2025.

Cordialement,
Shirley Zouboules
Surintendante de la commission publique n°1 de Yellowknife



Shirley Zouboules
Surintendante

Événements à venir

Juin

- 09** Journée RPE : pas d'école (élèves de la prématernelle à la 8^e année)
- 10-13** Camp de tannage à MHS
- 16** Comité plénier (Bureau du district, à midi)
- 17** Réunion du conseil d'administration (Bureau du district, à 19 h)
- 21** Journée nationale des peuples autochtones
- 23** Pas d'école ce jour-là
- 25** Dernier jour de classe de l'école SJF
- 26** Dernier jour de classe pour les élèves de la maternelle à la 8^e année
- 27** Dernier jour de travail pour le personnel de l'école

Rencontres des conseils consultatifs des parents

- ITLO** 6/14, 6:30 PM
- NJM** 6/17, 7:00 PM
- WMS** 6/18, 6:30 PM
- MHS** 6/25, 6:30PM

Fin de l'année scolaire

- SJF** 6/7 midi au gymnase
6/25 remise des diplômes à 12 h 15
19 juin : 8^e année à 18 h
20 juin : 6^e et 7^e années à 13 h
- WMS** 19 juin : 8^e année (heure à déterminer)
- MHS** 20 juin : de la prématernelle à la 7^e année à 10 h
- ITLO** 25 juin : 14 h au gymnase
- NJM** 26 juin : 13 h 45 au gymnase
- RLN** 26 juin : 12 h 20 au gymnase

Merci aux commanditaires suivants pour leur soutien tout au long de l'année scolaire 2024-2025 :

- Canadian Tire
- Supermarché Rochdi's Independent Grocer
- Centraide TNO
- Conseil d'alphabétisation des TNO
- Ville de Yellowknife
- Collège Aurora
- Collège Nordique
- Programme des travailleurs d'établissement dans les écoles
- Canadian Parents for French
- MAMC
- Programme dans la nature
- Patrimoine canadien
- MECC : Emmenez un enfant pratiquer le piégeage
- Ecology North
- SPCA
- Yellowknife Gymnastics Club

Mot du président du Conseil

Au moment où j'écris ces lignes, les jours commencent à rallonger et la fin de l'année scolaire approche à grands pas, comme en font foi les concerts du printemps et les célébrations de fin d'année prévues dans tout YK1 d'ici juin. Les membres du Conseil se rencontrent régulièrement pour étudier le budget et le plan d'exploitation préliminaires en vue de la prochaine année scolaire.

En mai, nous avons tenu notre deuxième réunion de conseil axée sur l'éducation, lors de laquelle nous avons assisté à une présentation prolongée faite par les membres de l'équipe de l'inclusion scolaire. Ils nous ont fait part de leurs précieuses observations sur leur travail essentiel, dont leurs réussites et les défis qu'ils affrontent.

Nous prévoyons tenir de nouveau ces réunions de conseil mensuelles axées sur l'éducation cet automne pour bénéficier de présentations qui permettent d'explorer un sujet en profondeur, ce qui s'avère impossible lors de nos réunions ordinaires du conseil d'administration.

Nous nous penchons également sur notre façon d'échanger avec la collectivité et les parents en réexaminant les activités récurrentes et en explorant de nouvelles possibilités. Cette démarche vise à susciter la participation tout au long de l'année et à faire en sorte que notre communauté puisse faire entendre sa voix par l'entremise des membres du Conseil. Ainsi, ce printemps, nous actualisons nos rencontres avec les conseils d'étudiants des écoles intermédiaires et secondaires afin d'obtenir des commentaires directement des élèves.

N'oubliez pas que YK1 fêtera ses 85 ans en juin! Au nom du conseil d'administration, j'encourage tout le monde à participer aux activités organisées pour souligner cette occasion!

Soyez prudents, et passez un mois de juin et des vacances d'été formidables! Nous avons hâte de vous revoir en août!

David Wasylciw
Président du Conseil



David Wasylciw
Président du Conseil



La curiosité prend son envol au-delà de la salle de classe

La classe de maternelle junior de l'école NJ Macpherson a prouvé qu'il n'est jamais trop tôt pour partir à l'aventure! Les élèves ont découvert le monde du transport aérien et de l'aviation dans le Nord lors de leur visite à Buffalo Airways.



Salon professionnel de la Chambre de commerce

Merci à tous les bénévoles et à toutes les personnes qui sont venus nous voir à notre kiosque! YK1 a remis environ 600 livres aux membres de la collectivité!



Camp culturel à l'école Mildred Hall

Les élèves et le personnel ont passé une semaine à l'extérieur afin de participer à diverses expériences d'apprentissage culturel comme la préparation de peaux, des jeux traditionnels, la coupe de bois et la confection de bannique.

Camps d'été à Yellowknife

Voici des camps d'été locaux qui organisent de multiples activités. Si vous lisez ceci en ligne, cliquez sur le nom de chaque camp pour en visiter le site Web et obtenir davantage de renseignements ainsi que les détails liés à l'inscription :

Camp Montessori : Enfants de 3 à 5 ans

Camps de boxe et de mise en forme Stanley : Enfants de 5 à 12 ans

Camps du club Yellowknife Gymnastics : Enfants de 5 à 12 ans

Camps de la Ville de Yellowknife : Enfants de 5 à 12 ans

Camps de la NWT Judo Association : Enfants de 7 à 12 ans

Bella Dance Academy : Enfants de 6 à 11 ans

Club de lecture d'été de Yellowknife : Enfants de 3 à 12 ans; rencontres hebdomadaires d'une heure.

Camps en nature de la Foster Family Coalition : Jeunes de 7 à 18 ans; pour jeunes en famille d'accueil ou en foyer d'adoption, ou qui reçoivent des services sociaux.

Programme Experience Summer du Conseil pour les personnes handicapées des TNO : Service de soutien individuel pour permettre à tous les enfants de participer à n'importe quel camp à Yellowknife. Les places s'envolent vite. Réservez la vôtre par téléphone.



Merci à tous les membres de notre personnel pour cette année formidable!

Nous tenons à remercier les membres du personnel qui prennent leur retraite de YK1 cette année et à leur souhaiter bonne chance.

Shirley Beaulieu
Janice Daly
Veronica Huber
Jean-Marie Mariez
Huong Nguyen

Pleins feux sur notre personnel

Félicitations à Jeff McConomy, à qui l'organisme Canadian Parents for French a offert le prix du Leader de l'année en immersion française et en enseignement du français langue seconde aux TNO!



Voyage au Québec des élèves de 8^e année

Par Jaime MacKay

Au début du mois de mai, les élèves de 8^e année en français post-intensif ont passé une semaine à Québec et à Montréal où ils se sont bien amusés à tout apprendre de l'histoire, de la langue, de la culture et de la nourriture québécoises. C'est avec fierté qu'ils ont parlé français dans des situations réelles, témoignant de leur travail acharné des trois dernières années dans le cadre du programme de français intensif.



Ils ont vu de magnifiques paysages, sillonné des villes animées, et visité des basiliques, le Biodôme, des sites historiques en plein air et sous terre, un site huron traditionnel et un centre commercial moderne, avec un esprit curieux et un regard émerveillé.

Tout au long du voyage, ils ont pris plaisir à apprendre à se connaître, parmi les nombreux rires et exclamations de surprise. Les élèves ont surtout été reconnaissants d'avoir l'occasion de voyager et de vivre avec leurs camarades de classe, et de se faire de nouveaux amis, tout en apprenant en français!



Message de Transdev



Bonjour à toutes les familles de YK1,

Je m'appelle Rami Kaur, et je me suis récemment jointe à l'équipe de Transdev en tant que directrice générale à Yellowknife. Je me suis donné pour mission de bâtir une relation solide et transparente avec la commission scolaire de YK1 et les familles à qui nous fournissons nos services.

Au cours des deux derniers mois, nous avons intégré à l'équipe un répartiteur attentionné pour améliorer la communication entre les parents, les écoles et les conducteurs. Nous avons embauché deux nouveaux conducteurs d'autobus scolaire et en avons recruté 15 autres, dont 10 sont en voie d'obtenir leur certificat.

Malheureusement, la remise des certificats prend plus de temps que prévu, étant donné que le bureau de l'immatriculation et des permis de conduire local ne dispose que d'un seul examinateur en ce moment. Nous travaillons activement avec ce bureau et les écoles pour accélérer le processus afin de pouvoir couvrir tous les trajets d'autobus. Nous comprenons à quel point ces retards peuvent être frustrants pour les familles. Sachez que nous sommes résolus à améliorer la fiabilité du service au quotidien. Pour obtenir des mises à jour de la situation en temps réel, visitez notre page Facebook : [YK School Buses by Transdev](#).

Merci de votre patience et de votre confiance!

Cordialement,

Rami Kaur

Directrice générale, Transdev Yellowknife

Inscrivez-vous dès maintenant pour votre laissez-passer d'autobus 2025-2026



Les demandes se terminent le 30 juin 2025.

Défilé de la fête du Canada



Tous les enfants qui ont une bicyclette sont invités à participer au défilé de la fête du Canada le 1^{er} juillet prochain. Tous ceux qui décorent leur vélo et s'inscrivent au défilé recevront 10 \$.

Les membres du club Rotary de Yellowknife fourniront les décorations pour les vélos dans la zone de décoration près du stationnement du centre aquatique de Yellowknife dès 10 h. Les parents sont invités à rouler aux côtés de leurs enfants.

Pour de plus amples renseignements, communiquez avec :

Brian George, membre du Club Rotary de Yellowknife
867 446 7566
bfgeo99@hotmail.com

Grades 9 to 12 2025 - 2026 École Sir John Franklin High School																							
August '25			September '25			October '25			November '25			Notes:											
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11
School Office Opens			First Day of Classes			No Classes for Students			Non-school Day														
December '25			January '26			February '26			March '26														
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12
Non-school day			Semester 2 starts			No Classes for Students			Early Dismissal														
April '26			May '26			June '26			July '26														
1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12
Non-school day			No Classes for Students			Last Day of Classes			School Office Closes														



Préparez-vous pour l'année scolaire 2025-2026!

Le premier jour d'école sera le 28 août 2025. Nous sommes impatients d'accueillir tout le monde lors de la rentrée!

[Trouvez les horaires sur le site Web de YK1.](#)

Veillez prendre note que le bureau du district de YK1 sera fermé au public du 21 juillet au 1 août, et ouvrira à nouveau le lundi 5 août. Les bureaux des écoles ouvriront le 14 août.



Participez au concours du bulletin d'information de ce mois-ci!

Petite chorale, grand impact : Sir John Franklin se distingue au provincial

Le vendredi 23 mai, la chorale de l'école secondaire Sir John Franklin s'est rendue à Edmonton pour participer au prestigieux Festival provincial de musique de l'Alberta. Après avoir obtenu une mention Argent au festival local, la chorale a été recommandée pour passer à l'étape provinciale — un honneur en soi!

Avec seulement 13 membres, nous avons tout juste atteint le minimum requis pour participer, et nous avons affronté des chorales beaucoup plus grandes, comptant jusqu'à 60 chanteurs. Malgré notre petit nombre de chanteurs, notre prestation a eu un grand impact. L'église remplie d'attente et d'enthousiasme a éclaté en applaudissements après chaque performance — on aurait dit un match de championnat tellement l'ambiance était électrisante!

Un grand merci à M. Peter Curran pour avoir accompagné le groupe, et à notre enseignante de musique Mme Susan Shantora pour son leadership inspirant et l'organisation du voyage.



« La fin de semaine dernière, notre chorale a participé à une compétition provinciale et on a fièrement obtenu la troisième place. C'était une super belle expérience pleine de plaisir, et notre performance a vraiment reflété tout le travail qu'on a fait cette année. Pour ma première année dans la chorale, j'ai adoré ça, et je recommande à tout le monde de s'y joindre! »

Maya



« Aller à Edmonton pour chanter avec la chorale a été un moment fort de mon semestre. Juste marcher dans la ville avec mes amis a été l'un des meilleurs moments du voyage. C'était super d'entendre et d'apprendre des autres chorales. Et le fait d'avoir terminé troisième avec un groupe aussi petit que le nôtre, c'était incroyable. J'ai adoré passer du temps avec mes amis et créer des souvenirs inoubliables. »

Kaden



« J'ai passé un excellent moment au Festival provincial de musique 2025. C'était une belle occasion d'apprentissage — on a chanté dans un cadre compétitif et reçu des commentaires d'un juge vocal réputé. C'était vraiment intéressant de performer et d'écouter les autres chorales aussi! Je suis tellement contente de notre résultat et j'espère y retourner l'an prochain. »

Anna

Voix du Nord : les débatteurs de SJF se démarquent au championnat national

Le Club de débat de Sir John Franklin a fièrement envoyé quatre équipes au Championnat national de débat pour les élèves du secondaire à Saskatoon. Les élèves de SJF ont été des représentants forts, compétitifs et respectueux des Territoires du Nord-Ouest.

YK1 tient à remercier chaleureusement le Yellowknife Elks Lodge no 314 et McLennan Ross LLP, dont le soutien a rendu cette occasion possible!



Félicitations à toutes les équipes de débat!



Logan Doll a remporté le prix du meilleur orateur des TNO.



Les entraîneurs de débat Peter Curran et Tomiko Robson



Ecole Itlo (prém. à 5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/itlo
 Facebook: @yk1itlo



Ecole N.J. Macpherson (prém. à 5)
 525 Range Lake Road • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/njm
 Facebook: @yk1njm



Ecole Mildred Hall (prém. à 8)
 5408 50 Avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/mhs
 Facebook: @yk1mhs



Ecole Range Lake North (prém. à 8)
 170 Borden Drive • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/rln
 Facebook: @yk1rln



Ecole intermédiaire William McDonald (6 à 8)
 50 Taylor Road • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/wms
 Facebook: @yk1wms



Ecole secondaire Sir John Franklin (9 à 12)
 4701 52 Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/sjf
 Facebook: @yk1sjf